Океанология
Особенности отображения скорости течения при проведении натурных экспериментов на юго-восточном и юго-западном побережье о. Сахалин

Реферат. Проанализированы материалы натурного эксперимента по измерению морских течений, проводившегося Институтом морской геологии и геофизики ДВО РАН в 2018 г. в районе 9-го км в зал. Мордвинова в декабре у юго-восточного побережья и в 2019 г. в районе с. Каменское у юго-западного побережья Сахалина. Эксперимент включал постановку одной в 2018 и двух в 2019 г. буйковых прибрежных станций. Для анализа натурных данных по скорости и направлению течений было использовано новое, более наглядное отображение. Рассмотрены возможности отображения розы течений в полярных координатах. Показано, что использование для отображения скоростей течений розы течений оправданно для достаточно коротких по времени временных отрезков.
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Peculiarities of displaying the current velocity during field experiments on the southeastern and southwestern coasts of Sakhalin Island 

Abstract. The materials of a full-scale experiment on measuring sea currents, carried out by the Institute of Marine Geology and Geophysics of the Far East Branch of the Russian Academy of Sciences in 2018 in the area of the 9th km, are analyzed in Mоrdvinov Bay in December off the southeastern coast and in 2019 in the area of the village of Kamenskoye off the southwestern coast of Sakhalin Island. The experiment included the installation of one coastal buoy station in 2018 and two in 2019. For the analysis of field data on the speed and direction of currents, a new, more visual display was used. The possibilities of displaying the rose of currents in polar coordinates are considered. It is shown that the use of current roses for displaying current velocities is justified for sufficiently short time intervals.
Key words: current speed, current rose, tide
